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رویانیان به دنبال مطالباتش
رئیس هیأت مدیره باشگاه پرسپولیس به محمد رویانیان مدیرعامل اسبق 
این باشگاه قول داده تا موضوع مطالباتش از این باشگاه را در دستور کار هیأت 
مدیره قرار دهد.مدیرعامل اسبق پرسپولیس که در زمان مدیرعاملی خود در 
این باشگاه منزل مسکونی اش را برای هزینه های پرسپولیس فروخته بود، حالا 
به دنبال بازپس گیری مبلغی اســت که در ابتدای دهه 90 برای سرخ پوشان 
هزینه کرده بود.  با وجود گذشت نزدیک به 10 سال اما رویانیان هنوز نتوانسته 
به پولی که آن زمان به مبلغ 2 میلیارد تومان هزینه کرده بود دست پیدا کند.

در پی این مســأله رویانیان در سال های اخیر با مدیران پرسپولیس جلساتی 
برگزار کرده بود اما موفق به بازپس گیری مبلغی که هزینه کرده بود، نشــد.  
در ماه های اخیر رویانیان جلساتی با رضا درویش مدیرعامل فعلی پرسپولیس 
انجام داد اما وعده های او هم عملی نشد تا در نهایت رویانیان به دیدار حسین 
شهریاری رئیس هیأت مدیره پرسپولیس برود تا بلکه با کمک او بتواند به پولی 
که نزدیک به یک دهه پیش هزینه کرده بود، برسد. شهریاری به رویانیان قول 
داده تا در جلسه هیأت مدیره پرسپولیس این موضوع در دستور کار قرار بگیرد 

و باید دید که بالاخره رویانیان زمانی می تواند به پولی که هزینه کرده برسد.   
این اتفاقات در حالی رخ داده که طبق قانون رویانیان می تواند به قیمت روز این 
پول را مطالبه کند اما او در اینباره اقدامی انجام نداده و خواهان چنین مسأله ای 
نشده است. گفته می شود پولی که رویانیان از پرسپولیس خواهد گرفت همراه 
با جرائمی که بابت دیرکرد انجام شده مبلغی در حدود 4 الی 4.5 میلیارد تومان 
خواهد بود و باید دید که همین پول هم چه زمانی در اختیار مدیرعامل اسبق 

سرخ پوشان پایتخت قرار می گیرد.

ورزشی

یادداشتاخبار کوتاه 

دانیال اسماعیلی فر می گوید او به عنوان یک مدافع راست باید در ابتدا 
وظایف دفاعی خوب را به خوبی انجام دهد.

دانیال اســماعیلی فر، مدافع راست پرســپولیس که پس از مصدومیت 
سعید صادقی و خروج او از زمین در دیدار برابر نساجی در هفته پانزدهم 
لیگ برتر، یک خط جلوتر رفت، درخشــش قابل توجهی در این پســت 
داشــت و دو گل برای سرخپوشان به ثمر رساند تا به یکی از ستاره های 

این تیم در پیروزی پر گل برابر نساجی تبدیل شود.
این بازیکن در گفت وگویی که امشــب در برنامه »فوتبال برتر« پخش 
شــد، درباره مصدومیتی که در بازی با گل گهر برایش رخ داد صحبت 
کرد و همچنین توضیحاتی را درباره انتقالش به پرسپولیس و تغییر پست 

در بازی با نساجی مطرح کرد.
مصدومیت در بازی با گل گهر، اتفاق مبارکی بود!

بازی با گل گهر، یکی از ســخت ترین بازی هــای فصل ما بود چون 
واقعــا قوی بودند. دقیقه ۳0 یا 40، یک مصدومیــت برایم اتفاق افتاد. 
لحظه ای کــه با بازیکن گل  گهر برخورد داشــتم، خودم فکر می کردم 
۳-4 هفته بازی نکنم، چرا که برخورد خیلی شدید بود. به رختکن آمدم 
و فیزیوتراپ و پزشک تیم هم آمدند گفتند چیزی نیست اما می توانستم 
از نگاه شان بخوانم که یک چیزی هست. او سه روز کل وقت زندگی اش 
را برایم  گذاشــت تا به این بازی برسم؛ سه روز خیلی سخت داشتیم و 
فکر می کنم یک یا دو جلســه تمرین کردم که بازی کردم و حتی روز 
مســابقه هم با بند باز بازی کردم چون ورم پایم زیاد بود. اما لطف خدا 
بود و فکر می کنم اتفاق میمون و مبارکی بود که تمام تمرکزم در طول 
هفته به خودم باشد تا منجر به یک برد خوب و پایان خوب در نیم فصل 
اول بشود. فکر می کنم آثار این مصدومیت تا آخر زندگی ام در پایم باشد 

چون روی پوست پایم را کند و جای آن می ماند .
 انتقال به پرسپولیس؟ زمانش رسیده بود

شــرایط طوری بود که خودم دوست داشتم به پرسپولیس بیایم و وقت 
آمدن به پرســپولیس بود. خدا را شکر می کنم آقای گل محمدی روی 

من نظر داشت و باشگاه پرســپولیس، آقای درویش و سایر عوامل هم 
خیلی کمک کردند و قســمت شــد که بیایم؛ در حالی که من دو سال 

فوق العاده را در سپاهان داشتم.
پرســیدن این ســوال که از کودکی پرسپولیســی بودی یا نه، از یک 
فوتبالیست خیلی ســخت اســت چون اگر بگویم نه، می گویند چرا به 
پرسپولیس آمدی و اگر بگویم آره، من با پیراهن تراکتور به پرسپولیس 
گل زده ام اما واقعا پرســپولیس را دوست داشــتم. از استقلال پیشنهاد 
داشــتم اما چون پرسپولیسی بودم، دوست نداشتم به استقلال بروم. در 
حالی که اســتقلال تیم بزرگی است و همیشه ذهنیتم این است که این 
رقبا هســتند که به ما شخصیت می دهند و استقلال و پرسپولیس بدون 

هم معنایی ندارند چون استقلال با پرسپولیس معنا می گیرد و پرسپولیس 
با استقلال و این دو در کنار هم یک مکمل خوب و دو تیم قوی هستند.

ذوب آهن یکی از رویایی ترین تیم هایم بود
تیم ذوب آهن یکی از رویایی ترین تیم هایی بود که در آن بازی کردم؛ 
همه همســن  و ســال و جوان. وقتی پیکان فعلــی را می بینم، یاد آن 
دوره خودمان میفتم. صمیمیت خاصی وجود داشت و همه مثل خانواده 
بودیم. من، احســان ]پهلوان[ و مهدی ]مهدی پور[ بازیکنانی بودیم که 
آقا یحیی و آقا مجتی زحمت زیادی برایمان کشیدند؛ به خصوص آقای 
مجتی حســینی که یکی از مهم تریــن اتفاقات زندگی من کار کردن با 
ایشــان بود. چیزهای زیادی به من یاد داد و ممنون او هستم. آن جمع 

به تراکتور انتقال پیدا کرد؛ من، احسان، مهدی، محمدرضا مهدی زاده و 
علی حیدری. تیم فوق العاده ای داشــتیم که به نظر خودم در آن سال به 
حق خودش نرسید. تراکتور آن سال می توانست خیلی بهتر نتیجه بگیرد 
امــا اتفاقات غیرفوتبالی رخ داد که بازیکنان در آن دخیل نبودند و چوب 
آن را هــم ما خوردیم و به پادگان رفتیم و 10۳ روز در لباس آموزشــی 

بودیم و کسی سراغی از ما نمی گرفت.
از دست دادن جام جهانی، صبوری و گذشت را یادم داد

یک باور در زندگی ام دارم و آن هم این است که ما شانس آوردیم که 
بعضی از درها به روی ما باز نشد. فکر می کنم نرفتنم به جام جهانی دید 
جدیــدی از فوتبال را به من داد. آدمی نیســتم که گله کنم و هیچوقت 
هم در مصاحبه ای گله نکردم و ســعی کردم درون خودم هضم کنم و 
تقصیرها را گــردن خودم بیندارم، در حالی که پیــش خودم قانع بودم 
که من کارم را درســت انجام می دهم و باید فراتر از این باشــم. با این 
حال کســانی که به جام جهانی رفتند و هم پستی های من بودند، واقعا 
بازیکنان لایقی بودند که رفتند. به هر حال مربیگری ســلیقه ای است. 
اما نرفتن من به تیم ملی، چیزهایی را به من یاد داد که در ادامه در  تیم 
پرســپولیس، کمک زیادی به من کــرد. اولین چیزی که به من یاد داد 
صبوری بود و دومی گذشت. اگر بخدا بخواهد چیزی را بدهد، سر وقت 
می دهد؛ شــاید آن زمان وقتش نبود که خدا جام جهانی را به من بدهد. 
به خاطر همین همیشــه راضی بودم و هیچوقت گله نکردم که به جام 

جهانی نرفتم و حقم بود و حقم را خوردند.
شاید با اسکوچیچ شرایط دیگری رقم می خورد

اگر بگویم دوســت نداشتم به جام جهانی بروم، بزرگترین دروغ دنیا را 
گفته ام. یکی از آرزوهایم بود و هر شــب با آن زندگی می کردم اما وقتی 
یک چیزی نمی شــود، شما نباید داشته های بعدی ات را هم خراب کنی. 
شــاید اگر آقای اسکوچیچ می ماند اتفاقات دیگری رخ می داد یا شخص 
دیگری می آمد، مســائل دیگری پیش می آمــد اما این در حوزه ای نبود 
که من بخواهم نظر بدهم. من فوتبالیست بودم و باید وظیفه ام را انجام 

می دادم. همین الان سرمربی تیم ملی مشخص نیست و من باید راهم 
را بروم؛ شخصی که قرار است بیاید، تصمیم می گیرد که چه اتفاقی رخ 
بدهد. به نظرم راه درست، همیشه مقصدی درست دارد. آدم باید با امید 

زندگی کند چون بدون امید و انگیزه، نمی شود زندگی کرد.
رقابت با رضاییان؟ خودم را مقایسه نمی کنم!

آقای رضاییان یکی از بهترین دفاع راست های تاریخ پرسپولیس و تیم 
ملی بوده اســت و نمی شــود این قضیه را انکار کرد. او از هر نظر یک 
فوتبالیست فوق العاده است. من هیچوقت با ایشان هیچ ارتباطی نداشتم 
و نمی دانســتم قرار است به سپاهان بروند یا در پرسپولیس بمانند، چون 
من با آقای گل محمدی و باشــگاه پرسپولیس صحبت کردم. هیچوقت 
یک راننده فرمول یک پشت ســرش را نگاه نمی کند؛ من هم همیشه 
سعی می کنم به جلو نگاه کنم و همیشه سعی کردم بهترین خودم باشم 
و هیچوقت خودم را با بقیه مقایســه نکنم، چون هر آدمی ظرفیتی دارد 
و شاید یک نفر باشــد که خیلی از من جلوتر باشد و به بالاها برسد اما  
من آن ظرفیت را نداشــته باشــم. باید خودم را بخورم که به او برسم؟ 
نه؛ من باید با تلاش و کوشــش و لطف خدا، بهترین نسخه خودم را در 

لحظه ارائه بدهم.
حاضرم بازی نکنم اما پرسپولیس قهرمان شود

اگر امروز به من بگویند اگر دیگر بازی نکنی اما پرســپولیس قهرمان 
لیگ و جام حذفی می شود، حاضرم یک دقیقه بازی نکنم. من سال قبل 
۶ گل زدم و 5 پاس گل دادم اما تیم مان ســوم شــد و سال قبل از آن، 
۶ گل زدم و ۶ پاس گل دادم و تیم مان دوم شــد. موفقیت تیمی ارزش 

بیشتری برایم دارد تا موفقیت فردی.
شرایط استقلال و پرســپولیس با تیم های دیگر متفاوت است. من در 
سپاهان فقط یک بازی مقابل تماشاگران بازی کردم و در پرسپولیس دو 
بازی. تماشاگر قدرتی دارد که انرژی دو برابر می دهد اما متاسفانه امسال 
نتوانستیم هواداران مان را از نزدیک ببینیم و امیدوارم زودتر به استادیوم 

بیایند چون حضورشان در کنار ما، خیلی مهم است.

دلایل افت فنی فولاد و نکونام چیست؟
لیگ برتر فوتبال کشورمان نیم فصل اول خود را با قهرمانی 
قرمزپوشان پایتخت به پایان رساند و تیم هایی که از قبل به 
عنوان مدعی قهرمانی از قبل از شروع رقابت های لیگ برتر 
از آن ها نام برده می شد، سرانجام در رده های اول تا چهارم 
جدول رده بندی قرار گرفتند. اما علاوه بر تیم های ســرخابی 
پایتخت، گل گهر و سپاهان اصفهان که از قبل بعنوان مدعی 
قهرمانی معرفی می شدند، از اول فصل همه فولاد خوزستان 
را با توجه به بازیکنانی که به خدمت گرفته بودند و حضور در 
جمع 1۶ تیم مرحله حذفی لیگ قهرمانان آسیا، جزء مدعیان 
قهرمانی می دانســتند.  فولاد با توجه به امکانات ســخت 
افزاری عالی و مدیریت خوب و ســرمربی که ســبک خاص 
خود را دارد و دانش بین المللی را دارد و نداشــتن مشــکل 
مالی بنظر چیزی برای مدعی بودن و حتی رسیدن به عنوان 
قهرمانی چیزی کم نداشــت و اکنــون و با توجه به نتایجی 
کــه فولاد در نیم فصل اول لیگ برتر فوتبال گرفته اســت، 
این ســوال پیش می آید که چرا فولاد نتوانسته از نظر فنی 
و نتایجی پیشرفت داشته باشد. اما بزرگترین دلیلی که فولاد 
از آن ضربه خورده از دســت دادن لوسیانو پریرا مهاجم تمام 
کننده آن ها بود که ســالها بار خط حمله فولاد را بدوش می 
کشــید و یک بازیکن هدف عالی بود و فروش او بزرگترین 
اشتباه بود که با خرید چند بازیکن مانند قرباتی، فراز امامعلی 
هم نتوانســتند جای او را پر کنند و همین خط حمله فولاد را 
دچار مشکل کرد.در خط دفاع هم که فولاد همیشه نقطه اتکا 
تیم خــود از زمان نکونام بود در این فصل از خط دفاع های 
ضعیــف لیگ بود که در 15 بازی 1۳ گل دریافت کرده اند و 
بنظر فولاد با خرید بازیکنان زیاد هم تیم مســتحکم خود را 
از دســت داد و هم بازیکنان نتوانستند به فولاد کمک کنند.

فولاد اما بنظر بیشــترین ضربــه را زمانی خورد که نام جواد 
نکونام به عنوان ســرمربی تیم ملی یا کمک به کادرفنی تیم 
ملی مطرح شــد و او انگار دوست داشت به کادرفنی کمک 
کند و مدیریت باشگاه فولاد با این کار مخالفت کرد و همین 
جا نکونام افکارش را از دست داد و باعث شد که او حواسش 
بر فولاد کم شــود و نتایج ضعیف فولاد از همین جا شــروع 
شــد و انگار فولاد و نکونام اســیر حاشیه هایی خود خواسته 
شدند که از اول فصل با از دست دادن شیمبا و جواب ندادن 
خریدهایی که بر روی آنان حساب ویژه ای کرده بودند، دچار  

افت فنی و روحی شدند.

 حسین طیبی در انتظار ویزا 
برای سفر به اسپانیا

کاپیتان تیم ملی فوتســال ایران هنوز به تمرینات تیم پالما 
اسپانیا اضافه نشده است.  تمرینات تیم فوتسال پالما در سال 
202۳ چند روزی اســت که آغاز شــده و این تیم خودش را 
آماده حضور در نیم فصل دوم لیگ اســپانیا می کند.  مسلم 
اولاد قبــاد یکی از بازیکنان ایرانی تیــم پالما بعد از گرفتن 
مجوز سه ماهه خروج از کشور، به اسپانیا رفته و در تمرینات 
این تیم حاضر شــده است. حســین طیبی کاپیتان تیم ملی 
ایران و دیگر بازیکن تاثیرگــذار پالما در انتظار دریافت ویزا 
برای ســفر به اسپانیا اســت و با تاخیر چند روزه به تمرینات 
اضافه می شــود.  پالمــا در حال حاضر بــا ۳۳ امتیاز بعد از 
بارســلونای ۳۷ امتیازی در رده دوم جدول لیگ دســته اول 

اسپانیا قرار دارد.

 اتحادیه جهانی کشتی لقب بهترین 
را به حسن یزدانی داد

اتحادیه جهانی کشتی در تازه ترین مطلب در صفحه رسمی 
اینســتاگرام خود به تمجید از حســن یزدانی و محبوبیت و 
جایگاه او در کشتی ایران و جهان پرداخت. صفحه اینستاگرام 
اتحادیه جهانی کشــتی در یکی از جدیدترین پست های خود 
به حســن یزدانی و محبوبیت او پرداخت و با انتشــار فیلمی 
از مراســم اســتقبال از این قهرمان جهان و المپیک، جمله 
جالبــی را برای او بــه کار برد.  اتحادیه جهانی کشــتی در 
توضیح فیلم کوتاهی که در صفحه رســمی اش منتشر کرده 
است، نوشت: »چیزهای بهتر زیادی وجود دارد، اما فقط یک 

بهترین داریم«

اسماعیلی فر: نرفتم استقلال، چون پرسپولیسی ام!

دبیرکل کمیته ملی المپیک اعلام کرد رییس فدراســیون فوتبال برخلاف توافق صورت 
گرفته حکم سرپرستی حبیب کاشانی در تیم امید را ابلاغ نکرده است. چند هفته قبل بود که 
دبیرکل کمیته ملی المپیک از انتخاب حبیب کاشانی به عنوان سرپرست تیم فوتبال امید با 
توافق فدراسیون فوتبال خبر داد، اما هنوز این حکم از سوی فدراسیون ابلاغ نشده است.مناف 
هاشمی بعد از پایان جلسه هیات اجرایی کمیته ملی المپیک در جمع خبرنگاران در خصوص 
اینکه بعد از اعلام سرپرستی کاشانی هیچ اتفاقی برای تیم امید رخ نداده، گفت: ما خودمان 
هم خیلی اصرار داشتیم که هر چه سریعتر این موضوع مشخص شود. خبری هم که قبلا من 
اعلام کردم بر اساس توافقی بود که در جلسه رییس فدراسیون فوتبال، معاون قهرمانی وزارت 
ورزش، رییس کمیته ملی المپیک و بنده صورت گرفت. در آن جلسه توافق کردیم که آقای 
کاشانی به عنوان سرپرست معرفی شوند. قرار بود بعد از جام جهانی ریاست فدراسیوت فوتبال 
حکم را ابلاغ کنند.  وی افزود: آخرین پیگیری هم که کردیم، کسی مخالف این حکم نیست، 
اما اینکه چرا ابلاغ نمی شود، مشخص نیست. امیدواریم هر چه سریعتر آقای تاج تصمیمات 
لازم را در خصوص تیم امید بگیرند چون در خصوص تیم امید خیلی عقب هستیم. ما باید هم 
برای بازی های آسیایی امید به مدال داشته باشیم و هم برای کسب سهمیه المپیک امیدوار 
باشیم. دبیرکل کمیته ملی المپیک در ادامه عنوان کرد: من چیزی در خصوص شرط و شروط 
نشنیده ام. هیچ مخالفتی هم رییس فدراسیون فوتبال نکرد. حتما دوستان بررسی های فنی 
انجام می دهند که مشمول زمان شده است. من فقط توافقی که صورت گرفته بود را اعلام 
کردم. امیدواریم در روزهای آینده این حکم ابلاغ شود چون بعد از این کار زیاد داریم. انتخاب 

کادرفنی، همکاری باشگاهها، کمک های مالی و... مسائلی است که باید پیگیری شود.

تیم فوتبال پرســپولیس که صدرنشــین رقابتهای لیگ برتر است در 
مرحله یک شانزدهم جام حذفی برابر تیمی گمنام از دسته اول با مشکل 
مواجه شد و پس از تساوی در 120 دقیقه با پنالتی حریف را شکست داد.

دیدار تیم های فوتبال پرســپولیس و ون پارس اصفهان از ساعت 15 
دیروز در مرحله یک شانزدهم جام حذفی فوتبال کشور برگزار شد و دو 
تیم در پایان 120 دقیقه با تســاوی 2 به 2 رسیدند اما در ضربات پنالتی 
پرســپولیس 4 بر 2 و در مجموع ۶ بر 4 به برتری رسید و راهی مرحله 

یک هشتم نهایی شد.
این دیدار که همچون بازی های لیگ برتر بدون حضور تماشــاگر در 
ورزشــگاه آزادی برگزار شد با شکست یک بر صفر میزبان در نیمه اول 
همــراه بود. ایمان کیانی )10- پنالتی( تــک گل نیمه اول را برای ون 

پارس اصفهان به ثمر رساند.
اشتباه محرز علی نعمتی در دفع توپ باعث شد تا خطای هند او توسط 
داور اعلام شــود و اولین شــگفتی در دقیقه 10 این دیدار با گلزنی تیم 

دسته اولی فوتبال کشور شکل گرفت.
پس از این گل صدرنشــین دور رفت رقابت های لیگ برتر تمام تلاش 
خــود را برای تغییر نتیجه بازی به کار بســت و بارهــا دروازه نماینده 
اصفهان را بــا خطر تهدید کرد اما هیچ یک به تــور دروازه ون پارس 

نچسبید تا 45 دقیقه ابتدایی با تک گل میهمان به پایان برسد.
نیمه دوم با بازی یکطرفه پرســپولیس آغاز شد تا این تیم بارها دروازه 
ون پــارس را با خطر جدی روبرو کند امــا تیر دروازه چند بار به کمک 
میهمان اصفهانی آمد تا آنها تبدیل به گل نشــود اما نفوذ محمد عمری 
پدیده فصل جاری پرســپولیس به عمق مدافعان ون پارس باعث خطا 
روی او شــد تا داور همچــون نیمه اول اعلام پنالتــی کند و گئورگی 

گولسیانی در دقیقه ۶0 گل تساوی را به ثمر برساند.
پــس از این گل بود کــه تغییرات مجتبی توتونــی برای بازی ون 

پارس باعث تعویض جریان بازی برای پنج دقیقه شــد تا تلاش های 
ایــن تیم با بازی ترکیبی قابل قبول با گل دوم اصفهانی ها در دقیقه 
۶5 همراه شــود. ابوذر صفــرزاده گل دوم ون پارس را در این دیدار 

به ثمر رساند.
عقب افتادن دوباره پرســپولیس بار دیگر دفــاع پر تعداد ون پارس را 
به همراه داشت اما این پرســپولیس بود که بالاخره در دقیقه ۷۷ روی 
شــلوغی محوطه جریمه حریف و با ضربه مرتضی پورعلی گنجی گل 

تساوی را بار دیگر به ثمر رساند.
پرسپولیس در دقیقه 11۶ روی اشتباه مدافع ون پارس به ضربه پنالتی 
دیگری رســید تا این بار میلاد سرلک پشت توپ بایستد اما او نیز توپ 

را به تیر بکوبد و کار به ضیافت پنالتی بکشد.
ضربات پنالتی در حالی با برد 4 بر 2 به سود پرسپولیس همراه بود که 
یحیی گل محمدی قبل از شوت پایان وقت های اضافی تصمیم گرفت 
علیرضا بیرانوند را جانشــین احمد گوهری کنــد تا دروازه بان تیم ملی 

ایران در چارچوب دروازه سرخ ها در ضربات پنالتی قرار بگیرد.

اســتقلال این روزها حال و روز خوبی نــدارد و هواداران طبق 
یک دهه اخیر بیشترین نگرانی نصیب آنها شده است و مشخص 
نیست که چرا اســتقلال نباید یک سال بدون مشکلات حال و 
روز خوبی را سپری کند تا تنها کار بازیکنان رفتن به تمرینات و 

بازی های هفتگی و ادامه کار تا پایان فصل باشد.
اســتقلال سال پیش را بعد از ســال ها با این عنوان که بعد از 
سال ها به بازار بورس ورود خواهد کرد و 10 درصد از سهام این 
باشگاه در در بورس به هواداران عرصه شد و پولی در حدود 400 
میلیارد به حساب باشگاه استقلال وارد شد و هواداران با این خبر 
و این پول و صحبت هایی که هر روز در تلویزیون و ســایت ها 
داشتند که باشگاه های سرخابی دیگر مشکل مالی ندارند، خیال 
شــان راحت شده بود که بعد از سال ها دیگر خبری از مشکلات 

همیشگی نیست.
اســتقلال انگار فقط یک فصل بدون سروصدا بدون مشکلات 
کارش را بعد از 9 ســال با قهرمانی به پایان رساند و در حالی که 
فصل را با سرمربی جدید و صدرنشینی و قهرمانی سوپر جام در 
حال گذراندن فصل بود که خبر اخراج مدیریت باشگاه همه را در 
بهت و حیرت فرو برد و انگار که هواداران استقلال باز هم نفرین 

شده باشند که نباید یک سال روز خوش ببینند.
اکنــون هواداران اســتقلال از خود می پرســند که چرا وزارت 
ورزش فردی که موفق بوده را اخراج کرده است و مدیریت جدید 
اگر این همه بدهی و خزانه و حســاب خالی و مشــکلات ریز و 
درشت در باشگاه وجود داشته است و از آن باخبر بوده است، چرا 
مدیریت باشــگاه استقلال را قبول کرده است و اگر باخبر نبوده، 
اگر توانایی جمع کردن مشــکلات را داشــته است بماند و گرنه 
عطای رفتن و به مانــدن ترجیح دهد و همگان به یار داریم که 

چگونه با مصاحبه  و منتشــر شدن قرارداد استراماچونی را فراری 
دادند و اکنون به گمان اینکه او پولش را قســطی قبول می کند، 

به فکر تقویت تیم نیستند.
اما نکته دیگری که اســتقلال از آن ضربه خورده است از نظر 
فنی بوده اســت که چرا سرمربی باشــگاه بازیکنانی که جوان و 
باانگیزه می باشند را در بعضی بازیها به میدان نمی فرستد تا هم 
باعث رقابت در بین بازیکنان ســود و هم جوانان با انگیزه منتظر 

یک اشاره برای ورود و نشان دادن استعداد خود باشند.
استقلال از ۳ ناحیه مدیریت، کادرفنی و عدم آمادگی جسمانی 
و روحی بازیکنان ضربه خورده است و متاسفانه تنها هواداران در 

این جا بیشترین ضربه را می خورند.
بنابراین اگر استقلال می خواهد تا آخر فصل مدعی بماند اولین 
راه آن اتحاد بین مجموعه باشــگاه و سپس تزریق نیروی کافی 
به تیم در جایی که سرمربی نیاز به بازیکن دارد و این کوتاه ترین 

راه در حالت فعلی می باشد.

مدیرعامل اســتقلال در بخشی از مصاحبه دوشنبه خود به حمایت کامل از ریکاردو ساپینتو پرداخت 
و مسائلی را بیان کرد.علی فتح الله زاده مدیرعامل استقلال در گفت و گویی که با برنامه فوتبال برتر 
داشت،  درباره موضوعات مختلفی صحبت کرد. در لابه لای صحبت های او اما چیزی که مشهود بود، 
به اعتقاد کامل و حمایت ویژه این مدیر از ریکاردو ســاپینتو برمی گشت. در شرایطی که طی روزهای 
گذشته شایعات زیادی پیرامون اختلاف میان فتح الله زاده و ساپینتو مطرح شد، اما مدیرعامل استقلال 
با صحبت هایی که انجام داد نشان داد می خواهد با سرمربی پرتغالی به کارش ادامه بدهد و تیم را به 
روزهای خوب برگرداند. فتح الله زاده در شروع صحبت هایش در حمایت از ساپینتو گفت: »بعد از باخت، 
دشمن فشار ایجاد کرد که ساپینتو عوض می شود. موضع من حمایت از ایشان است و با ایشان پیش 
می رویم.«مدیرعامل استقلال در ادامه به نیامدن ساپینتو به جلسه هیات مدیره اشاره کرد و گفت: »من 
گپ و گفتی با ساپینتو دیروز داشتم. من نگذاشتم او به هیات مدیره بیاید تا جلوی شایعات و دروغ ها را 
بگیرم. زشت است با یک باخت بگوییم مربی را عوض می کنیم. تیم ها دچار افت می شوند و این طبیعی 
است و باید کمک کنیم تیم به روزهای خوب برگردد.« فتح الله زاده ادامه داد: »دیدید عربستان موفق 
شد آرژانتین را شکست دهد ولی آرژانتین در نهایت قهرمان شد. ما نباید با یک برد و باخت پشت تیم 
خود را خالی کنیم. سرمربی تیم مورد حمایت کامل ماست و دیدید که اعضای هیات مدیره و خود من 
هم حمایت کامل خودمان از ایشان را اعلام کردیم.«او در بخش دیگری از صحبت های خود به یک 
موضوع مهم درباره سرمربی استقلال اشاره کرد و گفت: »متاسفانه عده ای از بیرون، ذهنیت ساپینتو را 
خراب می کنند. به دروغ به او گفته بودند که من می خواستم او را بردارم که هیات مدیره نگذاشته است. 
دیدید که هیات مدیره هم گفت در این رابطه من اختیار تام دارم و موضع من حمایت از سرمربی است. 

باید با کمک هواداران به تیم روحیه دهیم تا روز پنجشنبه موفق به شکست تراکتور شویم.«

   محسن بهره دار 
بلاتکلیفی و بی خبری از سرنوشــت نیمکت تیم ملی فوتبــال طبق معمول ادامه دارد 
و مســئولان فدراســیون فوتبال در تشــریح آخرین اقداماتی که انجام داده اند، از ادامه 
مذاکرات خبر می دهند و همچنان مشــخص نیست که چه زمانی قرار است از سرمربی 

جدید تیم ملی رونمایی شود.
برنامه ریزی بلند مدت یا کوتاه مدت 

فوتبال کشورمان همیشه نه با برنامه ریزی بلند مدت و نه کوتاه مدت پیش رفته و می 
رود و بنظر می رسد انتخاب سرمربی تیم ملی به دقیقه 90 می رسد و در نهایت مجبور 
به انتخاب سرمربی می شود که نامش در میان هیچ کدام از گزینه هایی که از مدت ها 
قبل به دنبال آنها هم بوده اند، نیز نیست و این همان چرخه باطلی است که بدون برنامه 
ریزی بلند مدت و کوتاه مدت انجام می شــود. ناکامی های متوالی فوتبال ملی در طلسم 
شدن قهرمانی آسیا و همچنین صعود به مرحله حذفی جام جهانی را باید همان طور که 
اشاره شد در نگاه ســطحی و عامیانه مدیران فوتبال به مسیری دانست که می توان به 
هدف ها و رویاهای در نظر شــده رسید. با توجه به چنین نوع نگاهی، اگر موفقیتی هم 
کســب می شود، تنها یک جرقه است که کمترین برنامه ریزی اصولی و دراز مدت برای 
آن وجود داشته است. فدراسیون فوتبال برای شکستن طلسم 4۶ ساله قهرمانی در آسیا 
در جام ملت های ســال آینده باید ابتدا زمینه هایی که رسیدن به این هدف ها را تسهیل 
می کند، فراهم و بر اساس هدف ها و چشم اندازی که تنظیم شده است، یک برنامه بلند 
مدت و کوتاه مدت نوشته شود و در انتها مذاکره با مربیانی که قابلیت رساندن تیم ملی 

را به هدف های در نظرگرفته شده دارند، آغاز شود.
سرمربی داخلی یا خارجی 

فدراسیون فوتبال و در رأس آن هیئت رئیسه و شخص مهدی تاج هنوز به طور علنی اعلام 
نکرده اند که سرمربی بعدی تیم ملی داخلی یا خارجی می باشد و آیا سرمربی خارجی همان 
سرمربی جام جهانی و شخص کارلوس کی روش می باشد و یا این گونه که در بعضی رسانه 
ها منتشــر شده بدنبال برانکو ایوانکوویچ می باشند و یا اصلا خبری از این دو نیست و این 
گونه که در این یکی دو روز منتشر شده بدنبال سرمربی تیم ملی بلژیک در جام جهانی یعنی 
روبرتو مارتینز می باشند و باید منتظر مصاحبه و یا خبری از طرف سخنگوی فدراسیون فوتبال 
و یا یکی از اعضای هیئت رئیسه فدراسیون فوتبال باشیم. درباره سرمربی داخلی هم در این 
روزها بیشتر  نام امیر قلعه نویی مطرح بوده و هنوز مشخص نیست که در آخر و بخصوص 
برای جام ملت های آسیا که مهمترین تورنمنت سال 202۳ میلادی می باشد، چه کسی بر 

روی نیمکت تیم ملی خواهد نشست.

 هاشمی: نمی دانم چرا تاج 
حکم کاشانی را نداد!

چرا استقلال به اینجا رسید؟صعود پرسپولیس با دست های بیرانوند

 فتح الله زاده و حمایت 
چند مرحله ای از ساپینتو

 انتخاب سرمربی تیم ملی 
به کجا رسید


